
 

 

Til FSU-medlemmer Det Sundhedsvidenskabelige 

Fakultet 

Ledelsessekretariatet 

Niels Jernes Vej 10 

9220 Aalborg Øst 

 

 

Referent: 

Lasse Panny Pedersen 

Telefon: 9940 3503 

Email: lpp@adm.aau.dk 
 

 

 Dato: 20-09-2013 

 Sagsnr.: 2013-021-00248 

Godkendt referat fra FSU-møde, Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet, fredag den 21. juni 2013  

kl. 10.00 – 11:00 (11:30), mødelokale 3, NOVI (Niels Jernes vej 10, 9220 Aalborg Øst) 

Deltagere: 

Egon Toft (ET)  

Bodil Brander Christensen (BBC) 

Svend Birkelund (SB) 

Meg Duroux (MEGD) 

Per Knudsen (PK) 

Karín Nesheim (KN)  

Lasse Panny Pedersen (LPP) – referent 

 

Med afbud:  

Kim Dremstrup (KDN) 

Merethe Fredsgaard (MF) 

 

Mødet er afkortet til én time og afsluttes derefter med en sandwich 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Godkendelse af referat fra FSU møde den 18. april  

Bilag: Foreløbigt referat fra FSU 18042013 

3. Økonomi – 1. periodeopfølgning 
 

4. Orientering om arbejdsgruppen vedr. god videnskabelig praksis og videnskabelig uredelighed nedsat af 

SUND Akademisk Råd 
 

5. Orientering om udmøntning af regler om skolestrukturen 

Bilag: Skolestrukturen på Aalborg Universitet. Regler om ansvar, kompetencer og grænseflader 
 

6. Orientering om institutionsakkreditering og kvalitetssikring af uddannelser og undervisning på AAU 

 

7. Meddelelser  



 

 

a. Nyt fra HSU – seneste referat fra møde den 22. maj (eftersendes inden mødet, hvis muligt) 

b. Nyt fra ISU – se referat fra møde den 16. april 

 Bilag: 20131604_Referat_SU_godkendt 

 

8. Evt.  

a. Vejledning for Professor og Lektor Emeritus-ordning ved TEKNAT og SUND er endelig godkendt 

og forefindes nu på SUND hjemmesiden 

 

Referat 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat fra FSU møde den 18. april  

Bilag: Foreløbigt referat fra FSU 18042013 

Referat blev godkendt. 

 

3. Økonomi – 1. periodeopfølgning 

ET informerede om 1. periodeopfølgning 2013 

 

Periodeopfølgningen ser fin ud. SUND har fået en merindtægt på ca. 12 mio. i forhold til budgettet. 

Merindtægten stammer fra revideret intern fordeling af forsknings- og forskeruddannelsesindtægter. . 

Med merindtægten forventer SUND et resultat for 2013 i balance til forskel fra det budgetterede under-

skud. SUND har fået lov til at trække på fakultets egenkapital, hvilket måske ikke bliver aktuelt i 2013 

alligevel. Det forventes dog, at det vil blive nødvendigt i de kommende år som følge af Klinisk Instituts 

opbygning. På grund af budgetmodellen med (forsinkede) indtægter baseret på produktion vil Klinisk 

Institut nødvendigvis have underskud de første år. Der arbejdes på en femårig business plan, der skal 

sikre, at Klinisk Instituts økonomi kommer i balance.  

 

SUND fortsætter normal drift og har ikke ansættelsesstop. 

 

SB kommenterede, at Klinisk Institut allerede nu må have indtægter som følge af den undervisning, 

som instituttet leverer til den medicinske bacheloruddannelse (6. semester). Klinisk Institut leverer i for-

året 2013 timer til forelæsning og projektvejledning. 

 

BBC informerer om prognoser for studieoptaget for efteråret 2013. Søgningen ser fin ud, og der er 

vækst på samtlige kandidatuddannelser. Der er en meget markant stigning i antallet af førsteprioritets-

ansøgere til idrætsbachelor.  

MGD spurgte til, om der er overblik over, hvorvidt fakultet har tilstrækkelig undervisningskapacitet. 

MGD tilføjede, at der var nogle undervisere, der har rigtig mange timer. 

 

ET svarede, at der fokus på området, og der er igangsat ansættelser inden for idræt og folkesundheds-

videnskab. 

 



 

 

4. Orientering om arbejdsgruppen vedr. god videnskabelig praksis og videnskabelig uredelighed 

nedsat af SUND Akademisk Råd 

ET informerede om den igangværende proces vedrørende fastlæggelse af SUND’s retningslinjer for 

god videnskabelig praksis og håndtering af sager ifm. videnskabelig uredelighed. Det er akademisk 

råd, der skal beslutte disse retningslinjer. 

 

Akademisk Råd har nedsat en arbejdsgruppe som arbejder med et udkast til retningslinjer for SUND.  

Der indkom spørgsmål til, hvorfor der ikke køres en samlet overordnet proces på AAU.  

 

BBC svarede, at det er besluttet at opgaven lægges ud til de enkelte akademiske råd – men de må 

gerne samarbejde og iværksætte noget fælles. Arbejdsgruppens arbejde har meget fokus på plage-

ringscreening og ph.d.-området. 

 

SB spurgte til, om plageringscreening nogensinde finder sager hos AAU? 

 

ET svarede, at der er enkelte sager engang imellem ift. ph.d.-afhandlinger, dog viser det sig, at der of-

test er tale om misforståelser og uklarhed vedrørende citering og selvplagering.  

 

SB kommenterede, at det ofte er ligheder i arbejdspladsbeskrivelser og referencelister, der gør at af-

handlinger bliver fanget i plagiatscreeningen. Der er ligeledes tale om, at der inden for visse områder 

benyttes de samme vendinger og begreber, hvilket kan tænkes at medføre udslag i plagiatscreeningen. 

 

ET kommenterede, at systemerne til plagiatscreening løbende udvikles og bliver bedre. Som en del af 

indsatsen på området vil der være øget fokus på de ph.d.-studerende eksempelvis i forhold til obligato-

riske ph.d.-kurser vedr. god videnskabelig praksis.  

 

Slutteligt udtrykte FSU sig positivt i forhold til oprettelsen af et praksisudvalg i forhold til behandling af 

eventuelle sager. 

 

Herefter blev punktet afsluttet. 

 

 

5. Orientering om udmøntning af regler om skolestrukturen 

Bilag: Skolestrukturen på Aalborg Universitet. Regler om ansvar, kompetencer og grænseflader 

BBC informerede om bilaget 

 

Ansvarsfordelingen er således, at ansvaret for undervisningens kvalitet og personaleansvaret for med-

arbejderne ligger hos institutlederen, mens ansvare for uddannelserne ligger hos studielederen.  

 

Der blev stillet spørgsmål til, om studielederens ansvar og beføjelser øges med det nye dokument.  

 

Studielederens ansvar og beføjelser forbliver det samme (fastlagt i AAU´s vedtægt), men ansvarsforde-

lingen mellem de forskellige funktioner bliver tydeligere, end det hidtil har været tilfældet. 

 

BBC tilføjede, at det er vigtigt at skelne mellem studielederfunktionen og skolen. Skolen indeholder 

mange funktioner herunder markedsføring for skolens uddannelser og sekretariatsbetjening for studie-

nævnene. Studienævnssekretærerne arbejder tæt sammen med studienævnene. Studielederen har 

ansvaret for arbejdet i skolesekretariatet.  

 



 

 

Afslutningsvis blev det fremhævet at der er stor tilfredshed med skolen på SUND og studielederen. 

Skolen er velfungerende og har leveret gode resultater. 

 

6. Orientering om institutionsakkreditering og kvalitetssikring af uddannelser og undervisning på 

AAU 

BBC informerede om den kommende institutionsakkreditering, der – når man er blevet positivt instituti-

onsakkrediteret - erstatter uddannelsesakkreditering og den nuværende turnusakkreditering.  

Der er kommet en lov om institutionsakkreditering. Alle institutioner skal fremover institutionsakkredite-

res for at kunne udbyde uddannelser. Selve akkrediteringen består af en godkendelse af institutionens 

kvalitetssikringssystem. Institutionen skal i den forbindelse kunne dokumentere at der handles korrekt 

hele vejen op igennem systemet. Som følge af institutionsakkreditering frafalder kravet om en akkredi-

tering af den enkelte uddannelse, i stedet skal nye uddannelser fremover prækvalificeres.  

AAU vil sandsynligvis søge om at være blandt de første institutioner til at blive institutionsakkrediteret 

(2014 eller 2015). Afgørelse om hvorvidt AAU komme med i første omgang offentliggøres 1. oktober 

 

Det forventes at være stor opgave og koste ressourcer at blive institutionsakkrediteret og have et per-

manent velfungerende kvalitetssikringssystem og – organisation. Direktionen behandler den fremtidige 

kvalitetssikringsorganisation på møde d. 24. juni 2013. Her vil det blive drøftet, hvor der evt. skal inve-

steres for at styrke og forbedre AAU’s kvalitetssikringssystem. 

 

FSU kommenterede, at det ikke kun er en stor opgave at opbygge et tilfredsstillende kvalitetssikrings-

system, men at det ligeledes må forventes at være en stor opgave løbende at vedligeholde systemet.  

 

SB kommenterede, at det vigtigt have overblik over, hvor de studerende får arbejde efter de dimitterer. 

 

ET tilføjede, at der er fokus på området. Der er imidlertid problemer med lave svarprocenter på de 

gennemførte kandidatundersøgelser. 

 

7. Meddelelser  

a. Nyt fra HSU – seneste referat fra møde den 22. maj (eftersendes inden mødet, hvis muligt) 

b. Nyt fra ISU – se referat fra møde den 16. april 

 Bilag: 20131604_Referat_SU_godkendt 

 

BBC informerede om situationen på tillidsrepræsentantområdet. Lars Andersen er stoppet som TR for IDA. 

På TEKNAT er Stig B. Taps ny TR for IDA på institut for mekanik og produktion. Det forventes, at Stig ligele-

des bliver IDA’s TR for SUND. Stig har fået indkaldelse til dette møde men har ikke haft mulighed for at delta-

ge. 

 

Herefter blev der kort talt om udskiftning af medlemmer i SUND FSU. Eventuelle ændringer af medlemmer på 

b-siden vil blive drøftet andetsteds og først blive meldt ind til FSU, hvis der bliver tale om udskiftninger.  

  


